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BROI.0012.2.1.2020  
 

Protokół nr  14/20 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

z dnia 21 lutego 2020 roku 
  

1) Otwarcie obrad  
 

Pan Włodzimierz Bogdan Karczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
w dniu 21 lutego 2020 r. o godzinie 1205  otworzył obrady Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący powitał radnych oraz  Panią Jolantę Sakowską – Skarbnika Powiatu, Pana 
Zygmunta Stanisława Wierzowieckiego – Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku, 
Pana Sławomira Paździerskiego – Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, Pana Piotr Chrzanowskiego – Gł. Specjalistę w Wydziale 
Edukacji i Spraw Społecznych.   
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 

2) Stwierdzenie quorum   
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 7 radnych, co wobec 
ustawowego składu komisji wynoszącego 7 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 
obrady są prawomocne.   
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
  

3) Przyjęcie porządku obrad   
  
Przewodniczący Komisji poinformował, iż z materiałami na posiedzenie komisji radni 
otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 13/19 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 

24 stycznia 2020 r. 
5) Wyrażenie opinii w sprawie informacji w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, na-

jem, użytkowanie oraz użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Ze-
społu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r.  

6) Wyrażenie opinii w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres 3 lat 
terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycz-
nych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a w trybie bezprzetargo-
wym.  

7) Wyrażenie opinii w sprawie ogłoszenia zasad postępowania w sprawach udzielania 
dotacji celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania ratownictwa wodnego.  

8) Informacja Zarządu Powiatu o udzielonych  i wykorzystanych przez poszczególne 
podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestrów zabytków na obszarze Powiatu Włocławskie-
go za 2019 r. 

9) Wyrażenie opinii w sprawie  projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2020 do-
tacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach 
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wpisanych do rejestrów zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wyso-
kość. 

10) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wło-
cławskiego na lata 2020 – 2027.  

11) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020.  

12) Sprawy różne. 
13) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi, propozycje do porządku obrad? Radni nie 
wnieśli uwag.  Przewodniczący Komisji  zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku 
obrad i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za – 7 
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad.   
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
 

4) Przyjęcie protokołu nr 13/20 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 
31 stycznia 2020 r.   

  
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 31 stycznia 2020 r.?  Wobec 
braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem 
protokołu nr 13/20 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 31 stycznia  roku 
i przeprowadził procedurę głosowania.   
Wyniki głosowania: 
 Za - 7 
Przeciw - 0   
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 13/20 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 31 stycznia 2020  
roku. 
 

5) Wyrażenie opinii w sprawie informacji w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, 
najem, użytkowanie oraz użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publiczne-
go Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r.  

 
Przewodniczący Komisji poprosił dyrektora SPZPS we Włocławku o przedstawienie 
informacji. 
Pan Sławomir Paździerski – Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, iż zakład 
w roku 2019 miał zawarte następujące umowy: 
- na lokal użytkowy 44,64 m2 położony w piwnicy budynku przy ul. Łady 10 na rzecz 
Pracowni Protetyki Technika Dentystycznego. Umowa zawarta na okres 01.01.2019 r. do 
31.12.2020 r. Roczny przychód z dzierżawy – 4.800 zł; 
- umowa na lokal użytkowy o powierzchni 15 m2 położny w budynku przy ul. Szpitalnej 6A  
we Włocławku. Umowa zawarta na okres 01.01.2019 r. do 31.12.2019 r. Roczny przychód – 
23.100 zł; 
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- umowa na użyczenie gruntu pod trafostację ul. Szpitalna 6A we Włocławku o powierzchni 
45 m2. Umowa zawarta w dniu 21.05.2001 r. na czas nieokreślony w trybie postępowania 
z wolnej ręki. Roczny przychód z dzierżawy – 5.594,40 zł; 
- umowa na lokal użytkowy o powierzchni 16,10 m2 położony w budynku przy ul. Szpitalnej 
6A we Włocławku. Umowa została zawarta na czas od 15.04.2019 r. do 16.04.2020 r. oraz na 
użyczenie gruntów oraz części budynku na rzecz umieszczenia plansz reklamowo – 
informacyjnych przy ul. Szpitalnej 6a we Włocławku o powierzchni 2,5 m2. Umowa została 
zawarta na okres 01.01.2019 r. do 31.12.2021 r. Roczny przychód 13.464 zł.  
Od pomieszczeń, które były poniżej 50m2 zakład uzyskał kwotę 46.958 zł. 
Powyżej 50m2 zakład uzyskał: 
- od przedsiębiorstwa, które wydzierżawia parking o powierzchni 2150 m2 przy ul. Szpitalnej 
6a kwotę 12.435,84 zł;   
- od apteki ogólnodostępnej przy ul. Łady i Szpitalnej – kwotę 62.179,20 zł; 
- od zakładu usługowo – handlowego na lokal użytkowy o powierzchni 141,452 m2 – kwotę 
68.588,40 zł; 
- umowa użyczenia dostępu do energii elektrycznej – na kwotę 6.614,15 zł.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem informacji 
w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenia aktywów trwa-
łych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 
2019 r. i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała informację w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, 
użytkowanie oraz użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 r.  
 
Informacja  w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenia ak-
tywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Wło-
cławku za 2019 r. stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

6) Wyrażenie opinii w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres 3 
lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a w trybie 
bezprzetargowym.  
 

Przewodniczący Komisji poprosił dyrektora SPZPS we Włocławku o przedstawienie 
projektu uchwały.  
Pan Sławomir Paździerski – Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, iż projekt 
uchwały dotyczy wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres 3 lat terenu pod parking 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a w trybie bezprzetargowym. Przedmiotem dzierżawy 
jest teren pod parking samochodowy o powierzchni 2146,7 m2  na okres 3 lat. W trybie 
bezprzetargowym dlatego, że w roku ubiegłym wartość kursu euro w stosunku 30 tys. euro, że 
można byłoby zawrzeć umowę poniżej progu 30 tys. euro, drugą sporawą jest to, że przez 
okres 3 lat nie było żadnych uwag w stosunku do dzierżawcy. Dotychczasowy dzierżawca 
wywiązuje się sumiennie z nałożonych obowiązków, tj.:  utrzymywania porządku i czystości, 
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a w okresie zimowym odśnieżania. Wydzierżawienie terenu pod parking samochodowy 
zapewni bezpieczeństwo pojazdów parkujących na terenie zakładu. Oddanie w dzierżawę 
tego terenu nie będzie ograniczać dostępności do udzielanych przez zakład świadczeń, a 
zapewni dodatkowe środki finansowe  z czynszu. W okresie 3 lat zakład uzyskał z dzierżawy 
kwotę ok. 106 tys. zł. Na rok 2020 dyrektor chciałby podnieść przychody przy założeniu, że 
nie wzrośnie cena kwoty parkingowej.    
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Radny Wojciech Zawidzki zapytał czy firma wydzierżawiająca parking ma naliczany ryczałt 
od ilości wykupionych biletów? 
Dyrektor SPZPS powiedział, że firma płaci najem oraz 15% przekazuje zakładowi z biletów 
parkingowych.   
Przewodniczący Komisji przywitał przybyłego na obrady komisji Pana Piotr Krygiera -
Sekretarza Powiatu.  
Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał czy dyrektor robił kalkulacje czy zakład nie może 
sam administrować parkingiem? Czy nie byłyby większe dochody?  
Dyrektor SPZPS powiedział, że była przeprowadzana analiza. W sytuacji, kiedy parking jest 
czynny 10 godzin, musiałoby być zatrudnionych dwóch pracowników. Przy najniższym 
wynagrodzeniu, które obecnie wynosi 2600 zł plus 20% stażu daje kwotę ok. 3500  zł plus 
pochodne, które należy zapłacić od pracownika, dawałoby to w ciągu miesiąca kwotę 7600 zł. 
Należałoby doliczyć utrzymanie bieżące  - ok. 400 zł. Przychody ze sprzedaży wynosiłyby 
ok. 9000 zł. Obecnie przychody ze sprzedaży biletów wynoszą 9000 zł. Zakład miałby 8000 
zł kosztów a 9000 zł – przychodów, a zatem 1000 zł zysku. W skali roku 12 000 zł zysku. 
Wydzierżawiając drugiej osobie parking jest kwota 34 000 zł. 
Radny Kazimierz Kaca  powiedział, że powstaje pytanie czy jest potrzeba, aby parking był 
płatny? Czy personel medyczny płaci za korzystanie z parkingu? 
Dyrektor SPZPS powiedział, że pracownicy mają karty parkingowe i nie płacą za wjazd na 
parking.  
Radny Kazimierz Kaca  powiedział, że należy odpowiedzieć dla kogo jest parking? 
W pierwszej kolejności powinien być dla pacjentów.  
Dyrektor SPZPS powiedział, że biorąc pod uwagę obszar parkingu należy stwierdzić, że nie 
jest duży i gdyby nie  płaciło się za jego korzystanie, to parkowałyby inne pojazdy. 
Radny Kazimierz Kaca  powiedział, że najbardziej przekonuje go sprawa stłuczek 
i odpowiedzialności firmy, która dzierżawi parking. W innym przypadku musiałby 
odpowiadać zakład. Pierwsza kwestia nie przekonuje radnego. Radny stwierdził, że będzie 
„za” pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 
dzierżawę na okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a w trybie 
bezprzetargowym.  
 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na okres 3 lat terenu 
pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a w trybie bezprzetargowym stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.   
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7) Wyrażenie opinii w sprawie ogłoszenia zasad postępowania w sprawach 

udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania 
ratownictwa wodnego.  

 
Przewodniczący Komisji poprosił Sekretarza Powiatu o przedstawienie projektu uchwały. 
Pan Piotr Krygier – Sekretarz Powiatu poinformował, że ideą uchwały jest otwarcie na 
kolejną grupę podmiotu, który niesie pomoc mieszkańcom i udzielenie dotacji. Kiedy 
sekretarz był naczelnikiem Wydziału Zarządzania, były prowadzone rozmowy z Ochotniczym 
Pogotowiem Ratunkowym, aby udzielić wsparcia w zakresie realizowanych zadań na terenie 
Powiatu Włocławskiego. Pogotowie bierze udział w akcjach poszukiwawczych osób na 
akwenach powiatu. Aby umożliwić tryb przekazania dotacji, zgodnie z ustawą 
o bezpieczeństwie osób przebywających na obszarach wodnych, został przygotowany projekt 
uchwały, który pozwoli w przyszłości, jeżeli będą zabezpieczone środki finansowe  budżecie 
powiatu, uruchomić procedurę, która pozwoli przekazać dotacje.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że w Brześciu Kuj. jest pływalnia,  którą prowadzi 
Zakład Usług Komunalnych. Radny zapytał czy taki podmiot też może skorzystać z dotacji? 
Sekretarz Powiatu poinformował, że dotacja jest skierowana do podmiotów, które mają 
odpowiednie uprawnienia do prowadzenia ratownictwa wodnego. Żeby być takim podmiotem 
należy mieć odpowiednie uprawnienia nadane przez ministra. Na terenie powiatu jest bardzo 
mało takich podmiotów, np. Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe.  W zeszłym roku 
WOPR kupił łódź ratunkową, która działa na akwenach powiatu. Obecnie środków 
w budżecie nie ma zaplanowanych.  Radni będą podejmowali stosowne decyzje, w tym 
o zmianach w budżecie.  
Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał, jaką proponuje się kwotę dotacji i ile zdarzeń było 
w ubiegłym roku na terenie Powiatu Włocławskiego w zakresie ratownictwa wodnego?  
Sekretarz Powiatu powiedział, że każde zdarzenie związane z poszukiwaniem osób na 
akwenach wiąże się z aktywnością PSP i WOPR.  W poprzednich latach było kilka zdarzeń. 
To nie są kąpieliska tylko miejsca do kąpieli – np. w Choceniu. Obsługują też lokalne baseny. 
Dotacje są przeznaczane na szkolenia a także na gotowość bojową. Funkcjonują też na 
zbiorniku włocławskim.  Nie ma jeszcze określonej kwoty dotacji. Projekt uchwały nie mówi 
o określonej kwocie, stanowi jedynie zasady, na podstawie których będą udzielane dotacje.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia zasad postępowania w sprawach udzielania dotacji 
celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania ratownictwa wodnego stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
  



6 
 

 
8) Informacja Zarządu Powiatu o udzielonych  i wykorzystanych przez 

poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestrów zabytków na obszarze 
Powiatu Włocławskiego za 2019 r. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
Pan Piotr Chrzanowski – Gł. Specjalista poinformował, iż w 2019 r. wnioski o dotację 
złożyło 11 podmiotów. W informacji pokazane są poszczególne podmioty. Zgodnie 
z  przepisami ustawy o ochronie zabytków, dotacje przydzielana są przez radę powiatu. 
Ustawodawca w art. 81 zobowiązuje organ stanowiący samorządu terytorialnego do 
udzielenia dotacji. Aby dotacje mogły być udzielone, organ stanowiący danego szczebla 
samorządu musi mieć opracowane zasady udzielania dotacji. Powiat Włocławski ma zasady, 
które stanowią prawo miejscowe.  Należy pamiętać, że dany obiekt musi być wpisany do 
rejestru zabytków bądź do ewidencji zabytków. Wymagany jest odpowiedni dokument na 
potwierdzenie tego faktu. Zakres prac przedstawiony w kosztorysie musi być uzgodniony 
przez wojewódzkiego konserwatora zabytków. Po zakończeniu pracy należy uzyskać protokół 
odbioru przez  wojewódzkiego konserwatora zabytków, który potwierdza, że prace zostały 
wykonane zgodnie z założeniami określonymi w decyzji pozwalającej na prowadzenie prac. 
Jeżeli dokumenty wpływają do starostwa, to wówczas powiat zgodnie z zawartą umową, 
z  budżetu powiatu może przydzielić dotację i do końca roku  budżetowego dany podmiot jest 
zobowiązany złożyć sprawozdanie z wykonania danego zadania. Podmioty rozliczyły się 
z dotacji i nie było przypadków, aby żądać zwrotu dotacji z powodu, że jakieś prace zostały 
źle wykonane.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał czy był wniosek złożony od osoby fizycznej? 
Pan Piotr Chrzanowski – Gł. Specjalista poinformował, iż nie wpłynął wniosek od osoby 
fizycznej. Osoby fizyczne są także uprawnione. Dotacje udzielane są w powiecie od 2012 r. 
był tylko jeden przypadek, że osoba fizyczna złożyła wniosek o przydzielenie dotacji. Przed 
podpisaniem umowy wycofała się i nie skorzystała z dotacji. Są ogłoszenia, że powiat 
przydziela dotację.  
Sekretarz Powiatu powiedział, że wnioskowanie o środki z budżetu powiatu wiąże się 
z udziałem własnych środków. Być może ma to wpływ na to, że osoby fizyczne, mające 
nieruchomości nie wnioskują, o udzielenie dotacji. Władny udział musi wynosi 50%.  Do 
50%, dany podmiot, może ubiegać się o dotację.  
Pan Piotr Chrzanowski – Gł. Specjalista poinformował, iż z ustawy o ochronie zabytków, 
jak i z zasad udzielania dotacji, wynika, że dofinansowanie prac może być wyłącznie do 50%. 
Dany podmiot musi dysponować swoimi środkami finansowymi. Być może to powoduje, że 
osoby fizyczne nie składają wniosków. Prace przy zabytku nie mogą dowolnie odbywać się, 
musi to być uzgodnione z konserwatorem zabytków. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła Informacja Zarządu Powiatu o udzielonych  i wykorzystanych przez poszczególne 
podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestrów zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego za 2019 r. 
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Informacja Zarządu Powiatu o udzielonych  i wykorzystanych przez poszczególne podmioty 
dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestrów zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego za 2019 r. stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

9) Wyrażenie opinii w sprawie  projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 
2020 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne 
przy zabytkach wpisanych do rejestrów zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego oraz jej wysokość. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił Pana Piotr Chrzanowskiego o przedstawienie projektu 
uchwały.  
Pan Piotr Chrzanowski – Gł. Specjalista poinformował, iż wnioski zostały złożone 
prawidłowo i oceniał to zarząd powiatu. Dokumentacja jest prawidłowa i pozwala na to, aby 
można było zaproponować radzie powiatu stosowną uchwałę. Proponuje się dotację 
w wysokości 27.500 zł dla 10 podmiotów i dla jednego podmiotu w wysokości 27.000 zł. 
Załącznik do uchwały przedstawia dane wnioskodawcy, nazwę zabytku, tytuł prawny, 
określenie zakresu prac, wykaz prac wykonywanych przy zabytku. Decyzja konserwatora 
zabytków o wpisie do rejestru oraz decyzja konserwatora zezwalającej na prowadzenie 
określonych prac, o które podmiot występuje.  
Radny Wojciech Zawidzki zapytał czy wnioskodawcy składali wnioski o dotację w różnych 
kwotach?  
Pan Piotr Chrzanowski – Gł. Specjalista poinformował, iż kwoty są od 40 000 zł do 80 000 
zł. Nie oznacza to tego, że podmioty mogą dotację otrzymać w takiej wysokości.  Jeżeli jest 
propozycja niższych dotacji, to jeżeli rada powiatu uchwali taką uchwałę, to następnie zwraca 
się pisemnie do wnioskodawców czy przyjmują taką kwotę dotacji. Jeżeli przyjmują taką 
propozycję, to są zobowiązani do skorygowania wniosku i kosztorys wykonawczy 
zatwierdzić u wojewódzkiego konserwatora zabytków. Zakres prac ulega obniżeniu, chyba że 
dołożą więcej środków finansowych z własnych środków. Wówczas mogą realizować 
zamierzone prace. 
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że są takie zabytki, w których prowadzi się prace 
przez wiele lat za kwotę ok. 2 mln zł,  a są inne, które  wykonają prace za 200 000 – 300 000 
zł.  
Pan Piotr Chrzanowski – Gł. Specjalista poinformował, iż na 2020 r. wnioskodawcami są 
parafie, są to obiekty zabytkowe. Trudno dokonywać gradacji, tym bardziej że obiekty 
zabytkowe otrzymują dofinansowanie z samorządu województwa, od wojewódzkiego 
konserwatora zabytków czy ministerstwa.  Kwoty proponowane przez powiat przyczyniają się 
do poprawy zabytków. Z umowy wynika tez, że w ciągu 5 lat dotowani są kontrolowani. 
Dotacje wpływają na postęp prac remontowych, konserwatorskich w różnym stopniu co 
w efekcie powoduje, że przyczyniają się do ochrony zabytków. Są prowadzone rozmowy 
z poszczególnymi wnioskodawcami i jest wspólna współpraca, i nie ma żadnych pretensji.  
Sekretarz Powiatu powiedział, że w 2020 r. jest mniej wniosków o dotacje w porównaniu do 
roku poprzedniego. Proponowana kwota jednostkowa jest wyższa niż w roku ubiegłym. Być 
może potrzeby inwestycyjne niektórych parafii są bardzo wysokie, w stosunku do innych 
podmiotów. Należy odnieść się do tego ile samorządy gminne dotują.  Np. w Lubrańcu 
z powiatu dotacje otrzymają dwie parafie i będzie to kwota ponad 50.000 zł. Samorząd 
gminny przeznacza na ten cel 10.000 zł. Powiat stara się w miarę swoich możliwości być tym 
samorządem, który realnie wspiera ochronę zabytków na swoim obszarze. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
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Za – 7  
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2020 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do 
rejestrów zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość. 
 
Projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2020 dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestrów zabytków na 
obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu.  
 

10) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027.  

 
Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, iż zmiany w WPF dokonuje 
się poprzez wprowadzenie do zgodności z uchwała budżetową. Zmiany w załączniku nr 1 
obejmują dochody i wydatki budżetu,  dochody i wydatki majątkowe, wynik budżetu, prze-
znaczenie  nadwyżki, sposób finansowania deficytu, przychodu i rozchody budżetu. Załącznik 
nr 2 dotyczy przedsięwzięć  wieloletnich w związku ze zmianą limitów wydatków na 2020 r. 
Zmiany dotyczą przedsięwzięcia: 
Zmiana dotyczy projektu:  
- Aktywna Mama, aktywny Tata – w związku z mniejszym wykonaniem zaplanowanych 
wydatków w 2019r. zwiększa się limity wydatków w 2020r., pozostawiając bez zmian łączne 
nakłady finansowe.  Zwiększono kwotę limitu w b.r. oraz limit zobowiązań o 1.810,11 zł. 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonego projektu 
uchwały? Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdził, że komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027.  
 
Projekt uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020– 2027 stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

11) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2020.  

 
Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  
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Skarbnik Powiatu poinformowała, iż w toku wykonywania budżetu zachodzi konieczność 
wprowadzenia zmian w planie dochodów i wydatków na podstawie wniosków dysponentów 
środków budżetowych. 
Zmiany w planie dochodów dokonuje się: 
Dział 852-Pomoc społeczna 
-w rozdziale 85295-Pozostała działalność, poprzez zwiększenie w planie dochodów, o kwotę 
1.810,11 zł, w tym: 
-§2057 - dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków europej-
skich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w ra-
mach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki samorządu terytorialne-
go, o kwotę 1.619,57 zł 
-§2059-dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków 
europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności 
w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki samorządu 
terytorialnego, o kwotę 190,54 zł 
Zwiększone dochody pochodzą z projektu "Aktywna Mama, aktywny Tata", środki zostały 
niewykorzystane w roku 2019.  
-w rozdziale 85203-Ośrodki wsparcia, poprzez zmniejszenie w planie dochodów, o kwotę 
6.600 zł, w tym: 
-§0830-wpływy z usług, o kwotę 6.600 zł 
Zmiany w planie dochodów dokonuje się na podstawie wniosku Dyrektora DPS w Kowalu.  
Dział 854-Edukacyjna opieka wychowawcza 
-w rozdziale 85415-Pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym, poprzez 
zwiększenie w planie dochodów, o kwotę 7.200 zł,  w tym: 
-§2330-dotacje celowe otrzymane od samorządu województwa na zadania bieżące 
realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego, 
kwotę 7.200 zł 
Zmiany w planie dochodów dokonuje się na podstawie Aneksu nr 1/2020 do porozumienia nr 
z dnia 26 listopada 2019 r. w sprawie przyznania stypendiów dla uczniów dziennych liceów 
i techników.  
Dział 600- Transport i łączność 
-w rozdziale 60004- Lokalny transport zbiorowy, poprzez zwiększenie w planie dochodów, 
o kwotę 135.531,60 zł,  w tym: 
-§2170- środki otrzymane z państwowych funduszy celowych na realizację zadań bieżących 
jednostek sektora finansów publicznych, o kwotę 135.531,60 zł 
Zmiany w planie dochodów dokonuje się na podstawie Umowy z dnia 30.12.2019r. o dopłatę 
ze środków Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 
publicznej, zwanego dalej "Funduszem" na okres od dnia 1 marca 2020 do dnia 31 grudnia 
2020r. - dofinansowania do realizacji zadań własnych Organizatora dotyczących zapewnienia 
funkcjonowania publicznego transportu zbiorowego w zakresie przewozów autobusowych o 
charakterze użyteczności publicznej.  
Zmiany w planie wydatków: 
Dział 600- Transport i łączność 
-w rozdziale 60004- Lokalny transport zbiorowy, poprzez zwiększenie w planie wydatków, o 
kwotę 171.944 zł,  w tym: 
-§4300- zakup usług pozostałych, o kwotę 171.944 zł 
Zwiększone środki finansowe przeznacza się na funkcjonowanie publicznego transportu 
zbiorowego w zakresie przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, 
zgodnie z umową z dnia 30.12.2019r. Per saldo będzie zwiększona kwota o 36.412,40 zł. 
Umowa jaka została podpisana z Wojewodą Kujawsko – Pomorskim na dofinansowanie z 
Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych – to kwota opiewa na wartość 135.531,60 zł 
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(dochody). Niezbędną kwotą, aby zabezpieczyć transport podpisując umowę z KPTS należy 
zabezpieczyć kwotę po stronie wydatków w wysokości 571.944 zł.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7   
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020.  
 
Projekt uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu.   
 

12) Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad radni chcieliby 
zabrać głos? 
Radny Wojciech Zawidzki zapytał czy dojdzie do skutku spotkanie z Marszałkiem 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego?  
Radny Zygmunt Wierzowiecki poinformował, iż stosowne zaproszenie zostało 
wystosowane do Pana Marszałka.  
 

13) Zamknięcie obrad Komisji.  
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 21 lutego 
2020 r. o godzinie 1255 zamknął obrady komisji.  

 
 
 
Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 
 

Włodzimierz Bogdan Karczmarek 
 
 
 
   Sekretarz Komisji  
Budżetu i Finansów  
 
Mariusz Bladoszewski  
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała:  
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska …….. 


